
Čo nové sa stalo v Sklenom cez týždeň 

46. Týždeň 

Pondelok 11.11. : 

V pondelok ráno neprišiel nikto z pracovníkov VPP a tak som 

pracovníka obce poslal vysypať nahromadený bio odpad z trávy 

a konárov, ktorý bol na vlečke od sobotňajšej brigády susedov. 

Pracovník obce okrem iného riešil pokračovanie zamurovania nového 

kábla v obecnom dome. 

Ja som mal hneď ráno poradu s pracovníčkami obecného úradu 

o aktuálnych témach. Preberali sme v akom stave sú nové VZN, ktoré 

treba zmeniť a prebrali sme v akom stave je informovanie občanov 

o aktuálnych témach. Tieto informácie sme chceli zverejniť už 

v ostatný piatok, ale žiaľ nestihlo sa to.  

Po porade som mal stretnutie s jedným naším spoluobčanom, ktorý sa 

zaujíma o históriu a ukázal mi veľmi vzácne kópie dokumentov o obci 

z minulého storočia. Dohodli sme sa, že oslovíme niekoho, kto má 

dobrú znalosť nemčiny, aby to preložil a mali sme tak podklady do 

kroniky z čias, ktoré tam nie sú.  

Poobede som mal stretnutie s odchádzajúcim predsedom futbalového 

klubu ŠK Sklené, kde sme riešili mnohé praktické veci a víziu 

nasledovania futbalu u nás v Sklenom. Veľmi ma potešil prístup 

odchádzajúceho predsedu a jeho ochota aj naďalej pomáhať, aj keď 

nebude doma v Sklenom.  Riešili sme aj veci ohľadom prebratia 

predsedníctva po jeho skončení a aj trénerskú otázku v jarnej časti. 

Zhodli sme sa aj na tom, že by bolo dobré zorganizovať turnaj 

v stolnom tenise vo vianočnom čase a to konkrétne ako Štefanský 

stolnotenisový turnaj. Keď to bude aktuálne, tak to samozrejme dáme 

vonku verejne a budete všetci včas informovaný.  

Neskôr som mal ešte stretnutie s trénerom mladých futbalistov 

ohľadom jarnej časti turnaja a ďalších plánov do budúcnosti.  



Dnes sa v obci montovali nové označníky autobusových zástaviek, 

ktoré robila integrovaná doprava Žilinského kraja. Všetci môžete vidieť 

výsledok sami a premiestnila sa aj poloha stĺpu pri obecnom dome 

a zástavky pri bytovkách.  

V pondelok som mal ešte telefonát ohľadom fotovoltiky na obecnom 

dome, ktorého projekt sme schválili na poslednom verejnom zasadnutí 

obecného zastupiteľstva. S potešením som prijal informáciu, že 

v stredu budeme mať stretnutie s technikom, ktorý zhodnotí možnosti 

umiestnenia fotovoltiky a potom na základe, ja verím, že kladného 

stanoviska budeme môcť vybavovať bezúročný úver 

z enviromentálneho fondu.  

 

Utorok 12.11. : 

V utorok pracovníci VPP doniesli drevo do kotolne na obecnom úrade.  

Hneď ráno som mal poradu s pracovníčkami obecného úradu. Hneď po 

porade som bol na kontrole na cintoríne, kde som pozeral stav 

smetných nádob a ako vyzerá dom smútku po sobotňajšom pohrebe.  

V utorok som mal neplánované stretnutie s dvomi poslancami, kde 

sme preberali mnohé témy a najmä pripravované VZN obce. Ohľadom 

týchto dokumentov sme prehodnocovali najmä zmenu pri užívaní 

verejného priestranstva, ktoré sa využíva na parkovanie a uloženie 

materiálu a aby bol fér pre všetkých a tiež, aby bol odmenený ten kto 

sa poctivo stavia ku tejto povinnosti. 

Druhé VZN bolo ohľadom užívania obecného domu, kde sa bude platiť 

prenájom v nezmenenej podobe ale bude sa platiť zvlášť za elektrickú 

energiu. Toto ak prejde, tak to bude spravodlivé pre všetkých. 

V poobedných hodinách som mal stretnutie s rozšírenou komisiou 

kultúry a športu ohľadom akcie Mikuláš a Vianočné trhy. Diskusia bola 

dlhá a konštruktívna a zhodli sme sa na viacerých témach a koniec 

koncov, ja ako zodpovedná osoba som s nejakými vecami súhlasil 

a s niektorými, ktoré mi neprišli ako vhodné, som neschválil a teda 



nebudú v programe. V každom prípade sa všetko dozviete v predstihu 

všetkými informačnými kanálmi.  

 

Streda 13.11: 

V stredu bola úloha dňa pripraviť všetky VZN na najbližšie zasadnutie 

obecného zastupiteľstva. Celkovo sme spravili nanovo 6 dokumentov. 

Obávali sme sa hlavne finančného vyjadrenia systému na mechanicko 

biologickú úpravu odpadu pred skládkovaním, nakoľko naše združenie 

na to nie je vôbec pripravené, ale nakoniec sa táto povinnosť odložila 

o ďalšie dva roky. Ministerstvo ale nezaháľalo a zdvihlo poplatok za 

uloženie odpadu na sumu 60 eur za tonu a my sme to museli 

premietnúť do ceny za vývoz. Koniec koncov dobrá správa prišla na 

konci týždňa, že tento poplatok sa nakoniec vráti na pôvodnú sumu 

a teda sa poplatky zvyšovať nebudú. Mnoho podnikateľov v oblasti 

nakladania z odpadom ale nelení a snaží sa lobovať za to, aby to 

„nezodpovedné“ samosprávy zaplatili na poplatkoch, lebo iné už 

investovali do technológie a tak pri tomto poplatku sa dá povedať, že 

zatiaľ je platná pre ďalší rok, táto suma.  

V stredu som bol ešte na stretnutí na miestnom vojenskom útvare, kde 

potreboval zamestnanec správy budov moju radu ohľadom nakladania 

odpadu.  

Poobede som mal telefonát s pracovníkom firmy, ktorá ponúka 

fotovoltiku pre obec, nakoľko sme mali mať stretnutie ale museli sme 

to odložiť kvôli chorobe z jeho strany na druhý týžďeň. 

V stredu sme na obecnom úrade riešili projekt pre dlhodobo 

nezamestnaných v našej obci a ich zapojenie do „práce na skúšku“ na 

tri mesiace. Všetko prepláca úrad práce a myslím, že je to lepšie ako 

nič. Od decembra budú na obecnom úrade pracovať celkovo 4 

zamestnanci na tento projekt na rôznych pracovných pozíciách.   

 

 



Štvrtok 14.11: 

Pracovníci obce boli múlčovať súkromníkovi konáre, ktoré mu vypílili 

pracovníci SSD. Za múlčovanie zaplatil a priestor vyzerá oveľa krajšie.  

Vo štvrtok som bol pracovne v Martine, kde som riešil viacero vecí, ako 

napríklad zanesenie žiadosti na úrad práce, alebo kúpu náhradných 

dielov na traktor.  

Piatok 15.11.: 

V piatok pracovníci obce pomáhali pri nakladaní separovaného zberu, 

ktorý brali technické služby a ktorý bol uskladnený v kontajneroch za 

obecným úradom. Druhá úloha ktorá sa splnila, bola osadenie kociek 

na vystupovanie pri autobusovej zástavke pri bytovkách. Úprimne 

neviem či to pomôže, ale snaha je a som si istý, že sa to neobíde bez 

poznámok, ako sa to malo spraviť inak. 

Ja som v piatok riešil viac menej administratívu a nejaké telefonáty. 

Poobede ma potešila návšteva dcéry jedného poslanca, ktorá mi 

navrhovala spoluprácu pri zapojení obce do „kvíz show“. 

S touto súťažou má mnohé skúsenosti a veľmi som ocenil jej úprimný 

záujem pomôcť obci aj s nejakým iným typom stretnutí, ako sme tu 

mali doteraz.  

Túto súťaž som mal v hľadáčiku už dlho a dokonca som aj niečo vyše 

roka naspäť telefonoval so starostom obce Slovenské Pravno, nakoľko 

tam to už beží a prosil ho, aby mi dal nejaké skúsenosti. Dokonca, keď 

som bol pracovne v Juhoafrickej republike, tam som mal kolegu, ktorý 

takéto kvízy robí (respektíve v tej dobe robil) v Košiciach. Stagnovalo 

to, lebo bolo mnoho iných vecí, ktoré bolo potrebné spraviť a tak ako 

pri letnom kine mi pomohla skúsenosťami pani Dubná, tak teraz slečna 

Pagáčová a som za to naozaj vďačný.   

Celý nápad zverejníme na FB stránke obce a uvidíme ohlasy. 

 

 



Slovo na záver: 

Tento týždeň bol zaujímavý, na začiatok a aj na koniec. Hneď 

v pondelok mal prísť Martin na bielom koni, ale už dlhé roky dozadu sa 

tak nedeje a všetci dúfame aspoň v pekné biele Vianoce plné snehu. 

V nedeľu sme mali Medzinárodný deň boja za slobodu a demokraciu. 

Tento deň pripomína boj študentov v Československu za svoje práva 

v období protektorátu Čiech v roku 1939, kedy bolo okupované 

nacistickým Nemeckom. V čase okupácie boli potrestaní všetci českí 

študenti zatvorením všetkých vysokých škôl. 

V roku 1989 sa v Československu začala „Nežná revolúcia“, ktorá 

začala ako pochod študentov (v tento deň je aj Deň študentstva) 

a prerástla až na masové protesty, ktoré už komunistický režim 

nezvládol a musel aj z ohľadom na okolitú situáciu padnúť a skončila 

vláda jednej strany a občania si mohli užívať slobodu. 

V mnohých reláciách a výskumoch si môžeme pozrieť, čo si môžeme 

kúpiť teraz a koľko sme si pomerne k vtedajším platom mohli  kúpiť 

v roku 1989 a štatisticky je to určite lepšie teraz.  

Napriek tomu prevláda u mnohých starších ľudí spomienkový 

optimizmus a mladí ľudia zase nemajú odkiaľ porovnať súčasný systém 

s tým predchádzajúcim, kde nebolo možné len tak ľahko cestovať 

a bola tu len jedna strana. Mnoho ľudí si dnes zamieňa slobodu 

s anarchiou a aj keď je dnes demokracia a je dovolené všetko čo nie je 

zakázané, aj tak tu máme isté limity. Najlepšie to vystihuje veta že 

„Sloboda jedného človeka konči tam, kde začína sloboda druhého“ . 

Existujú predsa hranice a úmyselné šírenie klamstiev, nebezpečných 

prejavov či poburujúcich názorov určite nie je v civilizovanom svete 

v poriadku.    

Starosta obce Sklené Ing. Tibor Rišiaň     18.11.2024 


